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Abstract :

Keywords: Thomas Hobbes; sovereignty; absolute sovereignty; social
contract; political philosophy

This study aims to recognize the political philosophy of Thomas Hobbes,
which is based on the social contract where Hobbes started from the state of
nature which is characterized by several wars and conflicts between peoples,
and to come out of this state Hobbes created the social contract which is
based on the fact that people give up their rights and freedoms for the leader,
who is the owner of absolute sovereignty and is the only legislator of laws
and sanctions and he controls all authorized, even religious authority, and
no one has the right to revolt or to refuse the decisions of the leader, because
his authority is absolute and that from the contract agreed by all the people.

Résumé :
Mots clés: Thomas Hobbes; sovereignty; souveraineté absolue ;
contrat social ; philosophie politique

Cette ¢tude a pour objevtive de reconnaitre la philosophie politique de
Thomas Hobbes, qui se base sur le contrat social ou Hobbes est parti de
I’¢état de nature qui se caractérise par plusieurs guerres et conflits entre les
peuples, et poursortir de cette état Hobbes a creé le contrat social qui est
basé sur le fait que les gens renoncent a leur droits et a leurs libertés pour le
dirigeant, qui est le propriétaire de la souveraineté absolue et ¢’estle seul
législateur des lois et des sanctions et il controle toutes les autoriés, méme
’autorité religieuse, et personnen’a le doit de se révolter ou de refuser les
décisions du dirigeant, parce que son autorité est absolue et cela a partir du
contrat convenu par toutes les personnes.






